
Vragen die gesteld werden tijdens raadsbijeenkomst 21 februari 2023 
 
 

- Waar zijn de aantallen leden van DWE vanavond? 
Die hebben hun presentatie al begin januari gehad. Hebben mogelijk het krantje niet gelezen. Is in 
elk geval geen onwil 
 

- Wat is het verschil met GEOthermie (aqua vs geo)? 
 

- Koelt de Linge met gebruik van aquathermie af, en zoja, hoeveel? 

• Ja, enkele graden 

• Wordt in de gaten gehouden door waterbeheer en ecologen 
 

- Wat zijn de grootste belemmeringen om dit systeem te creëren? 

• Draagvlak inwoners 

• Financiën 

• Mankracht 

• Professionele ondersteuning 

• Juridische en financiële processen kosten tijd 
 

- Moeten alle huizen voor lage temperatuur geschikt gemaakt worden? 

• Nee, ongeveer 70 graden 
 
Tip: 
Zie het als 2 losse projecten: 

- Warmtenet 
- Warmte winning & opslag 

 
- Bij wie komt eigenaarschap te liggen 

• Er zijn verschillende opties 
 

- Er wordt gezegd, iedereen moet mee kunnen doen, zit er verschil tussen huur en koop? 

• Geen verschil 
 

- Hoeveel woningen zijn er? 

• Ongeveer 250 incl. buitengebied 

• 187 huizen/panden in de kern 
 

- Wat is de eigendomsorganisatie? 

• Liefst eigendom van coöperatie, maar we houden ook andere opties in gedachten 
 

- Wat te doen als er niet genoeg deelnemers zijn? 

• Daarom zijn er go/no go momenten ingebouwd. 
We hebben data afgesproken voor go/no go momenten, voorwaarden volgen nog 

 
- Hoeveel mensen hebben nu al een warmtepomp? Is dat bekend? 

• Dat volgt in de enquête die we komende maand af gaan nemen 
 

- Is het aquavolume een probleem (hoog/laag waterstanden van de Linge) 

• Dat wordt in de haalbaarheidsstudie gecheckt, bijvoorbeeld afgelopen x (10) jaar checken 
wat de waterstand was en of dat problemen zouden kunnen zijn 



 
- Hout is toch een duurzaam alternatief? Waarom zeggen jullie dat het niet duurzaam is? 

• Het is biomassa, dat geeft veel fijnstof af en is niet efficiënt. 
 
- Hoeveel mensen gebruiken houtstook nog als primaire verwarming? 

• Dat volgt in enquête 
 

- Is het plan inclusief tapwater? 

• Dat dient allemaal doorgerekend te worden, ook afhankelijk van warmtebehoefte en douche 

• Er zijn meerdere scenario’s 
 

- Overwegen jullie ook koeling? 

• Er zijn voor- en nadelen aan koeling namelijk: 
o Investeringen van de installatie zelf 
o Aanpassingen in huis 
o Condensvorming (geldt niet voor vloerverwarming) 

 
- Hoeveel zonnepanelen heb je nodig om de elektrische behoefte op te wekken? 

• Teveel, is geen optie 
 

- Zijn er gesprekken met Betuwe Wind? 

• Ja zeker, maar is niet van toepassing om financiering te kunnen krijgen voor al onze geplande 
activiteiten/acties in 2023. We vragen aan voor de volgende ronde 

 
- Gebruik van kleine windmolen i.p.v. zonnepanelen als bron van stroom, wordt daar naar 

gekeken? 

• Als een aansluiting op het elektrische net niet mogelijk is, kijken we naar andere opties. Voor 
nu kijken we er niet naar, dit plan is al complex zat. 

 
- Als je mee doet, wordt je lid van coöperatie, hoe zit dat bij huur? Wordt de woningbouw dan 

lid of de huurder? Hoe zit dit als je verhuist, of als je je huis verkoopt? Is de nieuwe bewoner 
dan verplicht om mee te doen? 

• Statutair gezien dienen leden natuurlijke personen te zijn, dus de huurder. 

• Statutair gezien zullen leden die uit het postcode gebied verhuizen, veranderd worden in 
donateur 

• Als je je huis verkoopt is de nieuwe bewoner niet verplicht om mee te doen, maar er zal geen 
gas meer zijn 

 
- Wat zijn de kosten voor de inwoners qua investeringen aan huis? 

• Dat is nog niet bekend 
 

- Cruciale belanghebbenden wordt genoemd, zijn dat bewoners? 

• Ja, maar ook andere partijen zoals gemeente, Liander, waterschap etc 
 

- Zijn er ook veel monumenten in Enspijk? 

• Veel gemeentemonumenten van 20 jaar geleden, daar zijn geen vereisten aan de binnenkant 
om iets te kunnen aanpassen 

• 2 rijksmonumenten (1 huis, 1 kerk en kerktoren) 

• Dat is ook de reden om met middentemperatuur te starten 
 

- In hoeverre is er nu financiering vanuit de gemeente? 



• Stukje uit kernbudget, voor bijvoorbeeld printen, of een website hosten 

• Verzoek om verder door RINVER ondersteund te worden is aangevraagd. Gezien we allemaal 
als vrijwilliger werken, hebben we de ondersteuning van RINVER ECHT nodig, niet alleen 
mankracht, maar ook zijn kennis. 

 
- Hebben jullie inzicht wat het huidige energieverbruik is? 

• Nee, dat volgt met de enquête 

• Zelfs Liander heeft dat inzicht niet 
 

- Zijn er andere voorbeelden van middentemperatuur? 

• Ja, we leren veel van andere voorbeelden zoals Traais energiecollectief, Thermobello 
Culemborg, Heeg, Haarlem etc 

 
- Enspijk heeft nu geen uitbreidingslocatie, maar stel dat die er wel komt, wordt dat 

meegenomen in het technische plan? 

• Ja 
 
 


